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REVISTA PRESEI 

 

 

 Aglomerație mare de proiecte de lege depuse în Parlament pe tema pensiilor 

speciale. Liberalii propun eliminarea pensiilor speciale ale parlamentarilor 

Liderul de grup al PNL Florin Roman (PNL) a anunțat, luni că a depus un proiect 

privind pensiile speciale ale parlamentarilor în acord cu observaţiile Curții 

Constituționale. Mai exact, liberalii propun abrogarea unui articol din statutul 

deputaţilor şi al senatorilor ale cărui prevederi se referă la pensiile speciale. Tema 

pensiilor speciale este una exploatată la maxim de toate partidele politice. În 

prezent toate partidele politice au anunțat că au depus proiecte de lege în acest 

sens. De asemenea, nu mai devreme de începutul anului 2020 într-un concurs de 

imagine, Parlamentul a adoptat un proiect de lege controversat care elimina 

pensiile speciale pentru mai multe categorii profesionale însă legea a fost declarată 

neconstituțională de către CCR. 

Proiectul de lege depus de liderul PNL prevede abogarea dispoziţiilor capitolului 

XI din Legea nr. 96 din 21 aprilie 2006 privind statutul deputaţilor şi al senatorilor, 

prevederi referitoare la pensiile speciale, în acord cu observaţiile Curţii 

Constituţionale. 

 

Capitolul XI din Legea 96/206 se referă la condiţiile în care deputaţii şi senatorii 

primesc indemnizaţia pentru limita de vârstă. 

 

"Este un proiect simplu, care ţine cont de recomandările CCR şi în care practic 

abrogăm, aşa cum ne cere Curtea, capitolul XI - indemnizaţia pentru limita de 

vârstă - şi articolele 49 şi 50 din statutul senatorilor şi deputaţilor. Proiectul nostru 

de lege cuprinde toate observaţiile emise de CCR pe acest subiect. Din punctul 

nostru de vedere, nu vor mai avea motiv să respingă sau să declare neconstituţional 

un proiect de lege care este făcut în baza solicitărilor celor de la CCR", a declarat 

Roman la Parlament, potrivit Agerpres. 
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Roman cere ca propunerea legislativă să fie adoptată în regim de urgenţă, "pentru 

că partidele mari din Parlament, cel puţin declarativ, au spus că vor susţine orice 

proiect pentru eliminarea pensiilor senatorilor şi deputaţilor". 

 

În Parlament, există în acest moment mai multe proiecte de lege care au ca tema 

eliminarea sau impoiztarea pensiilor speciale. 

PSD are încă de anul trecut două proiecte în aceste sens: unul semnat de fostul 

ministru de Finanțe, Eugen Teodorovici (care prevedea impozitarea progresivă) și 

altul inițiat de fostul ministru al Educației, Liviu Pop. PSD vrea acum să depună un 

al treilea proiect legislativ pe aceiași temă care să propună impozitarea tuturor 

pensiilor speciale, inclusiv cele ale militarilor și polițiștilor 

În aprilie USR a depus o inițiativă legislativă (deși are un proiect deja care 

impozitează progresiv) pentru impozitarea cu 90% a pensiilor speciale, definite ca 

pensii suplimentare faţă de pensia contributivă. 

 

Proiectul USR prevede un impozit de 90% pentru toate pensiile speciale de peste 

3.500 de lei şi un impozit de 10% pentru pensiile speciale între 2.000 şi 3.500 de 

lei. Pensia minimă în România este de 704 lei, iar cea mai mare pensie specială 

depăşeşte 70.000 de lei, ceea ce înseamnă de aproximativ 100 de ori mai mult. O 

discrepanţă uriaşă este şi între pensia medie din sistemul public, în prezent 1.247 

de lei, şi pensia medie din sistemele speciale, care variază între 4.000 de lei şi 

19.000 de lei. 

Tot în aceiași zi, la o diferență de câteva ore, liderii de grup ai PNL Daniel 

Fenechiu (Senat) și Florin Roman (Camera Deputaților) anunțau public că au 

depus amendamente la proiectul de lege pentru aprobarea Ordonanţei de urgenţă a 

Guvernului nr. 29/2020 privind unele măsuri economice şi fiscal-bugetare prin care 

propun impozitarea progresivă a pensiilor speciale de la 10% până la 95%. 

UDMR are din 2019 un proiect legislativ pentru impozitarea cu 90% a tuturor 

pensiilor speciale care depăşesc indemnizaţia netă a preşedintelui ţării. pulism din 

partea celorlalte partide, care s-au înghesuit să depună tot felul de proiecte în 

Parlament". 
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Pro România vrea impozitarea tuturor pensiilor, inclusiv a celor bazate pe 

contributivitate, cu 25% pentru ceea ce depășește 5.000 de lei, 35% pentru partea 

care depășește 10.000 de lei și 45% ce depășește 15.000 de lei. 

Demersul acestora apare în contextul în care, în ianuarie, într-un concurs de 

imagine, Parlamentul a adoptat un proiect de lege controversat care elimină 

pensiile speciale pentru mai multe categorii profesionale. La vremea respectivă 

toate partidele politice, cu excepția USR au refuzat să introducă în dezbatere și 

implict în lege impozitarea progresivă. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Vot final pe proiectul UDMR privind „15 martie - sărbătoare a 

maghiarilor”, la Camera Deputaților 

Proiectul de lege care stabilește ca data de „15 martie - sărbătoare a maghiarilor” 

intră la vot final, miercuri, în Camera Deputaților. Inițiativa legislativă a fost 

depusă de UDMR în 2017 și a fost una din temele de negociere în Parlament între 

PSD-ul condus de Liviu Dragnea și Uniune. De precizat este că pe 15 martie este 

sărbătoare naţională a Ungariei, în amintirea revoluţiei de la 1848 și se sărbătorește 

Ziua maghiarilor de pretutindeni. 

 

Proiectul de lege care stabilește ca data de „15 martie - sărbătoare a maghiarilor” 

intră la vot final, miercuri, în Camera Deputaților. Inițiativa legislativă a fost 

depusă de UDMR în 2017 și a fost una din temele de negociere în Parlament între 

PSD-ul condus de Liviu Dragnea și Uniune. 

 

Proiectul de lege prevede consacrarea zilei de 15 martie ca sărbătoare a comunității 

maghiare din România. De asemenea, în localităţile unde trăiesc persoane 

aparţinând comunităţii maghiare, autorităţile publice pot organiza manifestări 

cultural artistice dedicate momentului, iar angajatorii le pot acorda maghiarilor din 

România o zi liberă pentru a participa la manifestări. 
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Proiectul de lege depus de UDMR în 2017 a primit raport favorabil din partea 

comisiei juridice la Senat dar în plen a fost respins . De mai bine de doi ani zace în 

Camera Deputaților. Guvernul a emis în 2019 un punct de vedere negativ pe 

proiectul de lege iar comitetul liderilor de grup de la Camera Deputaților au decis 

luni să pună în dezbatere pe ordinea de zi a plenului. Vezi aici fișa proiectului de 

lege. 

Conform regulamentului intern, inițiativa legislativă urmează să primească un 

raport din partea Comsiei Juridice și apoi intră în dezbaterea plenului miercuri, 27 

mai. Camera Deputaților este forul decizional în acest caz. 

 

Inițiativa UDMR a fost folosită în repetate rânduri, în Parlament ca formă de 

negociere între PSD și UDMR. 

 

În perioada când PSD era condus de Liviu Dragnea, UDMR şi-a condiţionat votul 

pentru moţiunea de cenzură împotriva Guvernului Grindeanu la schimb cerând 

adoptarea unor iniţiative de interes pentru maghiari, printre care și instituirea zilei 

de 15 martie ca zi a comunităţii maghiare din România. 

 

PSD le-a promis celor de la UDMR că vor sprijini iniţiativele dorite de aceştia, dar 

după ce detaliile negocierii au apărut în presă, Liviu Dragnea a dat înapoi, iar legile 

maghiarilor au fost amânate. 

 

De precizat este că pe 15 martie este sărbătoare naţională a Ungariei, în amintirea 

revoluţiei de la 1848 și se sărbătorește Ziua maghiarilor de pretutindeni. Liderii 

revoluţionari maghiari au solicitat atunci împăratului de la Viena o serie de libertăţi 

constituţionale, dar şi unirea Transilvaniei cu Ungaria. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 

 

 

http://www.cdep.ro/pls/proiecte/upl_pck2015.proiect?idp=16233
http://www.cdep.ro/pls/proiecte/upl_pck2015.proiect?idp=16233
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 Ministerul Finanțelor: Scădere economică de peste 14%, în cel de-al doilea 

trimestru 

Florin Cîțu, ministrul Finanțelor, a tot avansat ideea de revenire a economiei în 

forma literei V. Acest grafic a mai fost prezentat într-o conferință de presă de 

ministru, în urmă cu circa trei săptămâni. Acum se află și în programul de 

convergență publicat de Ministerul Finanțelor. 

 

„Se estimează o reducere severă a activității economiei în trimestrul al-II-lea (-

14,4%), profilul trimestrial evidențiind o evoluție preponderent în formă de "V", 

dar fără a reveni la situația din scenariul de iarnă (absența coronavirusului), cu o 

recuperare propriu-zisă în trimestrul IV”, se arată în document. 

 

Scenariul se bazează pe un impact economic negativ limitat în timp, în jur de 4 luni 

(martie-iunie), urmând o extindere parțială în iulie-septembrie, plecând de la 

experiența Chinei care dă semne de revenire după 4 luni. 

 

„Impactul probabil asupra industriei prelucrătoare în cele 3 luni maxim afectate 

(martie-mai) va fi o reducere de circa 18% față de perioada corespunzătoare din 

2019, cu un declin mai accentuat, peste 35%, la fabricarea produselor textile și 

articolelor de îmbrăcăminte, pielărie și industria auto”, menționează sursa citată. 

 

• În perioada de vârf a pandemiei, serviciile vor avea o contribuție negativă de 9,3 

puncte procentuale la dinamica PIB-ului, fiind urmate de industrie (-3,9 puncte 

procentuale). 

 

• Serviciile vor fi afectate în special pe segmentele de tranzacții imobiliare, hoteluri 

și restaurante, activități recreative, transporturi, servicii de întreținere. 

 

 

 

 

https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2020-05-25-24015459-0-program-convergenta-2020.pdf
https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2020-05-25-24015459-0-program-convergenta-2020.pdf
https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2020-05-25-24015459-0-program-convergenta-2020.pdf
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„Condițiile macroeconomice favorabile vor acționa în continuare, în special din 

trimestrul al III-lea, luând în considerare faptul că piețele externe nu se vor pierde, 

iar economia are capacitatea potențială de revenire prin măsurile guvernamentale 

de conservare a veniturilor și măsurile de repornire (creditarea avantajoasă a IMM-

urilor), astfel încât factorii reversibili vor prevala celor ireversibili”, menționează 

sursa citată. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Ministrul Muncii: Companiile care au avut fonduri europene dar au incasat 

si somaj tehnic vor fi verificate 

Situatia companiilor care au avut fonduri europene si, in acelasi timp, au incasat 

somaj tehnic este verificata, dar se efectueaza controale si la PFA-uri sau la 

intreprinderi familiale, a declarat, luni, ministrul Muncii si Protectiei Sociale, 

Violeta Alexandru. 

 

"In cea mai mare parte mi-au fost confirmate asteptarile. Sunt, insa, si destule 

situatii din alta categorie. Sper sa reusesc sa scot odata si odata din amortire 

Inspectia Muncii sa iasa pe teren si sa faca aceste verificari. 

 

Sunt si companii care au intrat in panica si urmeaza sa fie verificata situatia celor 

care au avut fonduri europene si, in acelasi timp, au incasat somaj tehnic. Exista 

mai multe verificari care se fac in continuu. Se fac verificari nu numai la firme, ci 

si la PFA-uri, la intreprinderi familiale. 

 

Avem mai multe culoare pe care le verificam. Folosesc foarte mult si semnalele de 

la oameni care imi scriu, fara exagerare, cateva sute de mesaje pe zi, despre 

anumite probleme inclusiv pe aceasta speta. 

 

Saptamanal, am o situatie, dar repet in cea mai mare parte asteptarile mi-au fost 

confirmate. Daca ne uitam la ce aveam de ales, intre un sistem ultra complex de 

verificare, am preferat sa folosesc o cale de munca. In cea mai mare parte sunt 

oameni corecti, dar mai avem si probleme", a spus Alexandru, la Europa FM. 
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Conform datelor centralizate de Inspectia Muncii si publicate de Ministerul Muncii 

si Protectiei Sociale, publicate luni, la nivel national se inregistrau 403.459 de 

contracte de munca ca fiind incetate. 

 

Dintre cele 403.459 contracte de munca inregistrate ca incetate, un numar de 

71.603 sunt din categoria Comert cu amanuntul si repararea autovehiculelor si 

motocicletelor, 71.300 din Industria prelucratoare si 59.583 din Constructii. 

 

De asemenea, numarul contractelor de munca suspendate inregistrate, vineri, in 

evidentele Inspectiei Muncii, era de 586.462. 

 

Dintre acestea, 150.225 sunt din Industria prelucratoare, 96.322 sunt din domeniul 

Comert cu amanuntul si repararea autovehiculelor si motocicletelor, si 100.069 din 

domeniul Hoteluri si Restaurante. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Ministerul Economiei vrea sa aloce fonduri de un miliard de euro pentru 

companiile lovite de pandemie 

Ministerul Economiei analizeaza posibilitatea de a acorda fonduri in valoare de un 

miliard de euro companiilor afectate de SARS-C0V-2, a anuntat luni ministerul pe 

pagina sa de Facebook. 

 

"Un miliard de euro, fonduri de la Ministerul Fondurilor Europene ar putea intra in 

bugetul Ministerului Economiei, Energiei si Mediului de Afaceri pentru a fi pusi la 

dispozitia companiilor din domeniile afectate de criza creata de pandemia de 

COVID-19", se mentioneaza in comunicat. 

 

La o prima evaluare, aproximativ 350 de milioane de euro ar putea merge spre 

companiile din HoReCa si transporturi, iar aproximativ 100 de milioane de euro ar 

putea fi acordate ca vouchere firmelor care nu au avut angajati. 

 

Se doreste ca restul de 550 de milioane de euro sa poata merge spre companiile 

care vor sa inceapa productia. 
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"Ne gandim ca in acest program sa oferim pana la 800.000 de euro nerambursabili 

/ beneficiar, bani care pot merge spre companiile mijlocii si mari din industrie si 

comert. 

 

Incercam sa nu facem nimic restrictiv. Incercam sa facem o baza de selectie cat 

mai corecta, iar controalele sa fie dupa ce am dat banii. Absolut toata procedura se 

va desfasura online", a declarat Liviu Rogojinaru, secretar de stat MEEMA. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Mai puţin de 5% din microîntreprinderi şi IMM-uri au înregistrat creşteri 

în perioada pandemiei  

Doar 1,6% dintre microîntreprinderi şi 4,3% din întreprinderile mici au înregistrat 

creşteri, în perioada Covid-19, semn că au avut mai multă flexibilitate în a se 

adapta noilor cerinţe şi condiţii.  

Este rezultatul final al campaniei „Construim împreună  #ViataDupaCOVID19” 

iniţiată de Ingenius Hub şi la care au participat peste 800 de organizaţii. Cu toate 

problemele înregistrate, firmele mici nu au apelat la şomaj tehnic şi nu 

intenţionează să o facă, dacă îşi revin în perioada verii. Deşi au căutat soluţii să 

rămână operaţionale într-o proporţie cât mai mare, firmele mici se află în 

dificultate din punct de vedere financiar şi au resurse pentru una-două luni. 25% 

dintre ele spun că sunt în risc de a-şi declara insolvenţa dacă nu primesc sprijin 

pentru redresare pe parcursul următorului trimestru. Aproape 10% dintre 

întreprinderi au putut opera complet în perioada stării de urgenţă datorită 

digitalizării.  

O altă concluzie a cercetării este faptul că, pe măsură ce trecem de la 

microîntreprinderi la întreprinderi mari, creşte procentul celor care nu au înregistrat 

pierderi majore. 69% dintre întreprinderile mari au declarat că nu sunt afectate de 

dificultăţi financiare.  
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Rezultatele obţinute în urma cercetării iniţiate de Ingenius HUB în cadrul 

campaniei „Construim împreună #ViataDupaCOVID19” au făcut posibilă 

identificarea celor mai acute probleme ale mediului de  afaceri, precum şi a 

soluţiilor celor mai eficiente care se impun la nivel naţional pentru relansarea 

economiei româneşti după criza generată de pandemie.  

Astfel, datele furnizate de participanţii la studiu au stat la baza unei serii de 

consultări între mediul de afaceri şi reprezentanţii Guvernului – atât în cadru 

general, cât şi pe sectoare ale industriei – în urma cărora s-a conturat un set de 

măsuri asumat colectiv, care a ajuns pe masa Executivului.  

Vulnerabilităţile microîntreprinderilor şi ale IMM-urilor, precum şi costurile mici 

ale unei investiţii publice care să sprijine acest sector al mediului de afaceri au fost 

punctul de plecare al  discuţiilor din cadrul consultărilor organizate de Rodica 

Lupu, fondatoarea Ingenius HUB, care au reunit reprezentanţii Guvernului, ai 

mediului de afaceri, ai mediului academic şi ai societăţii civile.  

„Într-un asemenea context fără precedent, este imperios necesar ca măsurile 

adoptate de Guvern să aibă un temei solid în consultări reale cu piaţa. Am dorit să 

ne asigurăm că Executivul aude şi vocea unor organizaţii mai mici din ţară şi chiar 

a antreprenorilor în mod  direct. Am vrut să arătăm că se poate construi un dialog 

serios şi   constructiv, care să includă toate cele 4 medii - privat, academic, 

asociativ şi public. Ingenius Net a fost construit pe acest principiu şi credem că 

numai în această formulă putem dezvolta strategii coerente pentru economia 

românească”, afirmă Rodica Lupu, fondatoare Ingenius HUB.  

„Am răspuns, în această perioadă, tuturor invitaţiilor la dialog venite din partea 

mediului privat şi pot spune că echipa Ingenius Hub a fost cel mai bine organizată 

din punct de vedere al modului în care a fost gândit procesul şi al modului în care 

s-a facut follow-up în urma discuţiilor. Consultările au adus un input util pentru 

Guvern şi au consolidat relaţia cu mediul de afaceri. Nu toate măsurile propuse pot 

fi aplicate, pentru că bugetul de stat se află sub presiune, dar analizăm cu 

seriozitate toate propunerile şi vom bifa tot ceea ce este  posibil, în special în 

privinţa lansării de apeluri de finanţare pentru IMM-uri în perioada imediat 

următoare”, spune Tănase Stamule, consilierul pe probleme economice al prim-

ministrului.  
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Peste 100 de măsuri propuse Guvernului în urma consultărilor  

Memorandumul, care cuprinde soluţiile propuse Guvernului, include măsuri cu 

caracter general, precum şi măsuri specifice pentru diferite sectoare ale industriei – 

special afectate de restricţiile impuse de pandemie. Dintre acestea amintim:  

• Scutirea de taxe pe o perioadă de 3 luni pentru toate întreprinderile care au 

menţinut şi continuă să menţină integral locurile de muncă;  

• Crearea unei proceduri simplificate şi unitare de acordare a creditelor pentru 

capital de lucru pentru microintreprinderi;  

• Includerea serviciilor profesiilor liberale şi a ONG-urilor cu activitate economică 

în categoria celor care pot accesa credite pentru capital de lucru, în limita a 20.000 

Ron;  

• Credite garantate pentru freelanceri organizaţi în întreprinderi individuale sau 

PFA, până la 10.000 Ron;  

• Lansarea unui program de finanţare din fonduri guvernamentale sau europene 

pentru digitalizare, cu o finanţare simplă, de până la 200.000 Ron;  

• Lansarea unui program de finanţare pentru pregătirea IT a personalului din IMM-

uri şi microîntreprinderi, indiferent de nivelul de calificare şi fără autorizare ANC;  

• Lansarea mai multor apeluri de finanţare pentru diferite obiective, accesibile 

microîntreprinderilor şi întreprinderilor mici, cu proceduri simplificate şi 

includerea regiunii Bucureşti-Ilfov în   cadrul acestori apeluri;  

• Creşterea pragului de deducere de la impozit pentru sponsorizarea ONG-urilor 

din educaţie SEN, servicii sociale şi medicale la 40%;  

• Măsuri specifice industriilor agro-alimentară, IT, sanitară, de construcţii, de 

entertainment şi cultură, de turism şi HORECA;  
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• Digitalizarea administraţiei publice; • Lansarea investiţiilor ȋn infrastructură în 

ritm accelerat;  

• Plata tuturor arieratelor statului către furnizori privaţi. 

 
(Sursa: adevarul.ro) 

 

 Raport al Corpului de Control al premierului, după un control la CFR: 

Viteza cu care circulă trenurile a scăzut în ultimii ani din cauza lipsei 

investițiilor. Compania a pierdut banii europeni și a ratat proiecte de 

investiții. 

Corpul de Control al Prim-ministrului a efectuat un control la compania de stat 

CFR, care a vizat perioada 01.01.2017 – 31.07.2019. Raportul scoate la iveală 

deficiențele grave găsite la CFR. Din cauza lipsei investițiilor, 592 de km de cale 

ferată sunt considerați periculoși, în timp ce restricții de viteză permanentă erau pe 

1.335 km. 

Totodată, raportul arată că în această perioadă CFR a absorbit doar o treime din 

fondurile europene. Potrivit sursei citate, la data de 11 noiembrie 2019, valoarea 

totală a proiectelor finanțate din fonduri europene aferente POST 2007-2013, 

POIM 2014-2020 și CEF 2014-2020 era de peste 29,152 miliarde de lei, finanțarea 

nerambursabilă era de aproape 17,6 miliarde de lei, iar cuantumul absorbit de 

5,781 miliarde de lei. 

Viteza medie cu care se poate circula pe infrastructura feroviară din România 

este de 68,86 km/h, iar la data de 30 august 2019 se înregistrau 1.236 restricții de 

viteză permanentă cu o lungime totală de 1.335 km, se arată în raportul Corpului 

de control al primului-ministru, efectuat la CFR. 

 

 

 

http://control.gov.ro/web/wp-content/uploads/2020/05/Sinteza-CFR.pdf
http://control.gov.ro/web/wp-content/uploads/2020/05/Sinteza-CFR.pdf
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Datele oficiale cuprinse în raportul citat arată că, la începutul anului 2017, se aflau 

în evidență, pe rețeaua CFR SA, 1.206 de puncte periculoase, însumând o lungime 

de circa 604 km, iar până la data de 30 august 2019, ca urmare a lucrărilor 

executate, au fost scoase din evidență un număr de 74 de puncte periculoase și au 

apărut alte 39 de noi puncte periculoase, astfel încât, la data de 30.08.2019 se 

înregistrau în evidențele Direcției Linii un număr de 1.171 puncte periculoase, 

însumând cca. 592 km. 

Referitor la calitatea elementelor infrastructurii feroviare aflate în administrarea 

CFR SA, Corpul de control a constatat că acestea au scadența depășită la reînnoire, 

cu procente cuprinse între 35% și 92%. ”În acest sens, exemplificăm elementul de 

infrastructură feroviară publică „linii curente și directe”, în lungime desfășurată de 

13.545 km, din care este scadent la reînnoire un procent de 73%, respectiv 9.829 

km, în anul 2019.”, se subliniază în document. 

Concluziile prezentate în  raport arată că CFR SA a efectuat întreținere, 

reparații și reînnoiri într-un procent scăzut, fapt ce a condus la apariția unui 

număr mare de restricții de viteză, puncte periculoase și închiderea unor 

linii, afectând astfel siguranța feroviară și implicit limitarea vitezei de circulație 

a trenurilor în raport cu viteza planificată. 

Controlul a urmărit și „Productivitatea muncii” în cadrul companiei, indicator 

calculat ca raport între veniturile totale din exploatare și numărul mediu de 

salariați. Astfel, acest indicator s-a realizat în procent de 54,82%, în anul 2017, în 

procent de 59,90%, în anul 2018 și în procent de 21,41%, la data de 30.06.2019, 

față de nivelul prevăzut în bugetul de venituri și cheltuieli aprobat prin hotărâre de 

Guvern. 

În perioada 2017-2019, performanțele economice ale companiei au scăzut de la 

un profit contabil brut de 210.122.360 lei în anul 2017 la o pierdere contabilă 

brută estimată, de 32.788.000 lei în anul 2019, se mai arată în raport. 
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Totodată, în această perioadă conducerea CFR SA a fost asigurată de 5 directori 

generali interimari, ”fluctuația de personal generând o instabilitate în ceea ce 

privește activitatea managerială a companiei care s-a desfășurat în lipsa unui plan 

de management aprobat și asumat care să asigure realizarea indicatorilor de 

performanță financiari și nefinanciari, cu consecințe asupra situației economico-

financiare a companiei”. 

(Sursa: biziday.ro) 

Vela acuză un ”război hibrid” în legătură cu pandemia şi face referire la 

”campanii în adevăratul sens al cuvântului care au baza de plecare în alte 

state, care nu agreează, fie politica noastră europeană, fie politica de alianţe 

militare” 

Ministrul Afacerilor Interne, Marcel Vela, susţine că ştirile false privind noul 

coronavirus pot duce la o destabilizare a economiei. ”Când observi pe Facebook 

mobilizări, resurse financiare, diferite acţiuni concertate, campanii în adevăratul 

sens al cuvântului, care au baza de plecare în alte state, poate chiar în state care nu 

agreează, să spunem, fie politica noastră europeană, fie politica de alianţe militare, 

atunci poţi să faci o radiografie corectă şi obiectivă cu privire la unele lucruri care 

sunt discutabile”, afirmă ministrul Vela. 

Marcel Vela afirmă că lipsa încrederii în sistemul sanitar, în autorităţi, poate duce 

către o destabilizare economică, iar ”cei care au aceste interese pe varianta de a 

destabiliza” sunt ”într-un fel” organizaţi. 

”Vreau să vă spun că războiul hibrid este cel mai periculos război, cu ghilimelele 

de rigoare, este o confruntare care nu se simte în zona militară sau în zona 

confruntărilor clasice. Războiul informatic, dacă vreţi, are mai multe substraturi. 

Unul dintre ele este şi acesta al destabilizării, al neîncrederii, al haosului, al 

contestării autorităţilor. Pentru că, dacă vedem pădurea dincolo de copaci, dacă-mi 

permiteţi această metaforă, este evident că o stare de neîncredere, o lipsă a 

autorităţii statului, a încrederii în sistemul sanitar, în autorităţi, toate acestea duc 

spre o destabilizare economică.  
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Cei care au aceste interese pe varianta de a destabiliza, fie că sunt site-uri fantomă 

care au în spate anumite cercuri de interese economice, anumite persoane care le 

deţin şi care, de fapt, nu există, care rostogolesc anumite ştiri, anumiţi specialişti în 

ale informaticii care rostogolesc ştirile care ştiu să capaciteze cât mai mulţi 

urmăritori, toate acestea sunt, într-un fel, organizate, pentru că este evident faptul 

că sunt finanţate”, a afirmat Marcel Vela, luni seară, într-o emisiune la Realitatea 

Plus. 

Ministrul de Interne mai spune că poate face ”o radiografie” a campaniilor atunci 

când observăm pe Facebook mobilizări care au nevoie de finanţare. 

”Când observi pe Facebook mobilizări, resurse financiare, diferite acţiuni 

concertate, campanii în adevăratul sens al cuvântului, care au baza de plecare în 

alte state, poate chiar în state care nu agreează, să spunem, fie politica noastră 

europeană, fie politica de alianţe miliare, atunci poţi să faci o radiografie corectă şi 

obiectivă cu privire la unele lucruri care suni discutabile”, a mai declarat Vela. 

Acesta susţine că nu îi acuză pe cei care citesc ”un expozeu al unui mare om de 

ştiinţă care este fals” . 

(Sursa: news.ro) 

 

 Tătaru: Dacă numărul de cazuri scade, terasele ar putea fi deschise de la 1 

iunie / De când am putea merge la plajă 

Nelu Tătaru a declarat că, ținând cont de evoluția numărului de cazuri din ultimele 

zile nu se pune acum problema instituirii unor noi restricții: Mai mult, ministrul 

sănătății a spus, într-o intervenție telefonică la B1 TV, că dacă trendul descendent 

va continua, ”ne gândim la o altă perioadă de relaxare, de exemplu, deschiderea 

teraselor de la 1 iunie” 

 

Întrebat dacă se ia în calcul instituirea de noi restricții în România, având în vedere 

datele raportate în ultimele zile, Nelu Tătaru a explicat: 

”Deocamdată nu se pune problema, noi gestionăm și evaluăm rezultatele fiecărei 

zile. Duminică am avut 213 cazuri noi, luni tot 213. În schimb, a scăzut numărul 

persoanelor internate la terapie intensivă - 177.  

https://www.b1.ro/stiri/eveniment/coronavirus-ministrul-sanatatii-nelu-tataru-daca-vom-avea-un-numar-de-cazuri-in-scadere-de-la-o-zi-la-alta-ne-gandim-la-deschiderea-teraselor-de-la-1-iunie-si-de-la-15-iunie-la-deschiderea-plajelor-332021.html
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Încă suntem în perioada în care evaluăm weekendul trecut, de la prima perioadă de 

relaxare, urmând ca de poimâine (miercuri – n.r.) să evaluăm și să gestionăm zilele 

care au urmat. Suntem într-o perioadă de relaxare, în care sunt respectate poate mai 

puțin unele reguli de distanțare sau purtarea măștii în anumite incinte, în mijloacele 

de transport în comun sau la locul de muncă și ne vom adapta după fiecare zi”. 

 

Pe de altă parte, o evoluție favorabilă a epidemiei ar putea aduce măsuri de 

relaxare, precum deschiderea teraselor: 

 

”În condițiile în care vom avea un număr de cazuri în scădere, de la o zi la alta, ne 

gândim la o altă perioadă de relaxare, de exemplu, deschiderea teraselor de la 1 

iunie. De la 15 iunie, ne gândim la deschiderea plajelor”. 

 

În ceea ce privește deschiderea restaurantelor, Tătaru a afirmat că o decizie în acest 

sens va fi luată după ce se va constata cum a evoluat situația după deschiderea 

teraselor. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Ministrul agriculturii: În unele județe, suprafețele declarate calamitate de 

secetă sunt mai mari decât cele însămânțate 

În unele județe au fost raportate culturi calamitate în suprafață mai mare decât cele 

însămânțate în toamnă, a acuzat, luni, ministrul Agriculturii, Adrian Oros. 

 

”Proces verbale de constatare a pagubelor, din înștiințări făcute de către fermieri, 

sunt pentru 1,6 milioane de hectare calamitate, din care s-au verificat 941.000 de 

hectare”, a spus Oros într-o conferință de presă. 

 

”Aceste echipe lucrează încontinuu, și sâmbăta și duminica, pentru ca până la 

sfârșitul lunii mai să avem încheiate aceste procese verbale iar pe 15 iunie să avem 

sintezele, să știm cum să facem despăgubirile”, a adăugat ministrul. 
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Adrian Oros a spus că vrea să facă un apel către fermieri și, mai ales pentru cei 

care fac parte din aceste comisii de constatare, ”pentru că în unele județe 

suprafețele consemnate calamitate se apropie sau depășesc suprafețele raportate în 

toamnă ca însămânțate”. 

 

Fie în toamnă s-au raportat greșit acele suprafețe, fie echipele care constată și 

consemnează în procesele verbale nu își fac întotdeauna treaba, a adăugat 

ministrul. 

 

”Vrem să-i despăgubim pe toți cei care sunt păgubiți, dar datele după care 

calculăm trebuie să fie niște date reale”, a mai declarat Oros. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Licitație restrânsă de aproximativ 100 milioane de euro: STS vrea să-și 

extindă și să-și modernizeze rețelele de cupru și fibră optică în toată țara 

Serviciul de Telecomunicații Speciale (STS) a demarat o licitație restrânsă pentru 

încheierea unui acord cadru pe 7 ani pentru extinderea și modernizarea rețelelor de 

cupru și fibră optică pe întreg teritoriul național, valoarea estimată a contractului 

fiind de 99,4 milioane de euro (fără TVA), arată datele Sistemului electronic de 

achiziții publice. STS așteaptă la licitație între 10 și 20 de operatori de comunicații. 

Finanțarea contractelor se va face în special de la bugetul de stat, dar și din fonduri 

externe nerambursabile. 

 "Acordul cadru are ca obiect extinderea ariei geografice și modernizarea 

reţelelor de telecomunicații speciale, pe suport de cupru și fibră optică, 

aflate în administrarea STS, pe întreg teritoriul național, prin racordarea 

la acestea a diverse puncte de prezență proprii sau ale beneficiarilor STS, în 

scopul asigurării în aceste puncte de comunicaţii protejate, securizate, fiabile 

şi de calitate. 

 

 



 

CNSLR Fratia | Revista Presei 26 mai 2020 17 

 

 Investițiile (obiectivele de investiții) realizate în baza acordului-cadru ce va 

fi încheiat în urma procedurii de achiziție publică vor consta în proiectarea și 

execuția de lucrări de construcții pentru realizarea de infrastructuri (rețele) 

de telecomunicaţii speciale, subterane și supraterane, pe întreg teritoriul țării, 

inclusiv acordarea de asistență tehnică pe perioada implementării 

acestora.", se arată în anunțul de licitație. 

 

Accesul la documentele de achiziții publice este restricționat. Operatorii interesați 

pot obține informații adresând solicitări direct la STS. 

 

Serviciul de Telecomunicații Speciale estimează că de acest contract vor fi 

interesați între minim 10 și maxim 20 de operatori de comunicații. 

Finanțarea proiectului se va face în special de la bugetul de stat, dar și din 

fonduri externe nerambursabile. 

 Atribuirea contractelor subsecvente se va face în urma reluării 

competiției între operatorii economici semnatari ai acestui acord-cadru. 

 

Valoarea totala estimata a acestui acord cadru este de 99.483.155 de euro (fără 

TVA). Finanțarea contractelor subsecvente se va realiza în special de la bugetul de 

stat, dar și din fonduri externe nerambursabile. 

 STS estimează că se vor atribui 140 contracte subsecvente, câte 20 pe 

fiecare din anii 2020-2026. 

 

În privința derulării procedurii, toți candidații selectați în prima etapă vor primi o 

invitație de participare la Etapa a II-a. Conform prev art. 65 alin. (2) din OUG 

114/2011, este interzisă invitarea la Etapa II a procedurii de licitație restrânsă a 

unui operator economic care nu și-a depus candidatura în cadrul Etapei I a 

procedurii sau care nu a îndeplinit criteriile de calificare și selecție. 

 

 

http://e-licitatie.ro/pub/notices/c-notice/v2/view/100096402
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În conformitate cu prevederile art. 64 alin. (2) din OUG 114/2011, în cazul în care 

numărul candidaților care îndeplinesc criteriile de calificare și selecție pentru Etapa 

a II-a este mai mic decat numărul minim indicat în anunțul de participare, STS va 

avea dreptul fie de a anula procedura de atribuire, fie de a o continua numai cu 

acel/acei candidat/candidați care îndeplinește/îndeplinesc criteriile solicitate. 

Criteriul de atribuire este prețul cel mai scăzut. 

 

Termenul limită pentru primirea ofertelor sau a cererilor de participare la licitație 

este 7 iulie 2020. În aceeași zi va avea loc și ședința de deschidere a ofertelor. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Ministerul Educației a publicat calendarul de Bacalaureat / Prima probă are 

loc pe 22 iunie, rezultatele finale pe 5 iulie / Ce este diferit anul acesta 

Ministerul Educației a publicat, luni, calendarul examenului de Bacalaureat. 

Înscrierea candidaților va avea loc în perioada 3-10 iunie, prima probă pe 22 iunie, 

iar rezultatele finale vor fi afișate pe 5 iulie. În contexul pandemiei de coronavirus, 

elevii vor fi așezați în sălile de examen astfel încât să fie respectată distanța de 2 m. 

Elevii care se află în izolare sau cei confirmați pozitiv cu noul coronavirus, dar și 

cei care au diferite afecțiuni cronice sau cei care prezintă un risc crescut de 

infecție/de a dezvolta complicații asociate infecției Sars-CoV-2 vor susține probele 

pentru examenul național de Bacalaureat conform unei proceduri speciale, ce 

urmează a fi elaborată de minister. 

 

Calendarul examenului național de bacalaureat este următorul: 

 3 – 10 iunie 2020 - înscrierea candidaților 

 11 – 17 iunie 2020 - echivalarea și recunoașterea competențelor lingvistice și 

digitale 

 22 iunie 2020 - limba și literatura română – proba E a) – proba scrisă 

 23 iunie 2020 - limba și literatura maternă – proba E b) – proba scrisă 

 24 iunie 2020 - proba obligatorie a profilului – proba E c) – proba scrisă 
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 25 iunie 2020 - proba la alegere a profilului și a specializării – proba E d) – 

proba scrisă 

 30 iunie 2020 - afișarea rezultatelor la probele scrise – până la ora 12:00 

 30 iunie 2020 - depunerea contestațiilor în intervalul orar 16:00 – 20:00 

 1 iulie 2020 - depunerea contestațiilor în intervalul orar 8:00 – 12:00 

 1 – 4 iulie 2020 - rezolvarea contestațiilor 

 5 iulie 2020 - afișarea rezultatelor finale 

Potrivit noilor reglementări, în contextul epidemiologic actual, se consideră centru 

de examen unitatea de învățământ la care s-au înscris cel puțin 30 de candidați 

proveniți din seria curentă și/sau din seriile anterioare. 

Condițiile care trebuie îndeplinite de unitățile de învățământ pentru a fi centru de 

examen sunt următoarele: 

 organizarea sălilor de examen să se realizeze, astfel încât în fiecare sală, 

candidații să fie repartizați la o distanță de minimum 2 metri unul față de 

celălalt stânga/dreapta – față/spate; 

 sălile de examen și sălile în care își desfășoară activitatea comisia din centrul 

respectiv se află, de regulă, în aceeași clădire; 

 sălile dețin sisteme de supraveghere audio-video. 

 

Până la data de 8 iunie 2020, Comisia județeană de bacalaureat/a municipiului 

București va nominaliza centrele de examen dintre unitățile de învățământ care 

îndeplinesc condițiile enumerate mai sus și centrele zonale de evaluare, precum și 

unitățile de învățământ arondate acestora. Centrele zonale de evaluare se 

organizează pentru minimum 500 de candidați și maximum 1.000 de candidați. 
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Elevii care se află în izolare sau cei confirmați pozitiv cu noul coronavirus, dar și 

cei care au diferite afecțiuni cronice sau cei care prezintă un risc crescut de 

infecție/de a dezvolta complicații asociate infecției Sars-CoV-2 vor susține probele 

pentru examenul național de Bacalaureat conform unei proceduri speciale, 

elaborate de către Ministerul Educației și Cercetării și Ministerul Sănătății. 

 

Echivalarea și recunoașterea competențelor lingvistice și digitale se vor realiza în 

perioada 11-17 iunie 2020, conform unei metodologii realizate de Centrul Național 

de Politici și Evaluare în Educație și aprobate prin ordin de ministru. 

 

Pentru examenul național de Bacalaureat, supravegherea probelor scrise va fi 

asigurată, pentru fiecare sală de examen, de minimum un profesor asistent. 

Comisiile județene de bacalaureat/a municipiului București, comisiile de 

bacalaureat din centrele de examen, comisiile de bacalaureat din centrele zonale de 

evaluare, comisia județeană/a municipiului București de contestații au obligația 

aplicării întocmai a tuturor procedurilor referitoare la asigurarea securității 

igienico-sanitare a elevilor și a întregului personal implicat în desfășurarea 

examenului național de Bacalaureat. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Ministrul ungar de Externe face prima mutare înaintea întâlnirii cu 

Aurescu la București: În relația cu România, ultimele săptămâni nu au fost 

despre respectul reciproc 

Cu câteva ore înainte de a sosi la București pentru o întâlnire cu ministrul de 

Externe, aranjată la nivel diplomatic în ultimul moment, din cauza tensiunii din 

ultima vreme cu Budapesta, ministrul ungar de Externe, Szijjártó Péter, transmite 

un mesaj tranșant pe Facebook. „În relația cu România, ultimele săptămâni nu au 

fost despre respectul reciproc”, a scris el pe rețeaua de socializare. 

 

Szijjártó Péter se întâlnește în această dimineață, la București, cu ministrul de 

Externe, Bogdan Aurescu, în marja vizitei pe care o face în România, pe care 

autoritățile române au descurajat-o din start, din cauza luărilor de poziție din ultima 

perioadă pe axa București-Budapesta.  
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Inițial, pe agenda ministrului ungar figurau doar vizite la Cluj Napoca și Alba Iulia, 

ulterior, pe cale diplomatică, stabilindu-se întâlnirea cu Bogdan Aurescu. 

 

„Noi ne străduim să avem o relație bună cu toți vecinii noștri. În calitate de națiune 

cu peste o mie de ani, acordăm și așteptăm respect. În relația cu România, ultimele 

săptămâni nu au fost despre respectul reciproc, ci mai degrabă despre un schimb 

tăios de replici. Vom vedea ce reușim astăzi. Direcția București, apoi Cluj Napoca 

și Alba Iulia”, a scris marți dimineață, pe Facebook, Szijjártó. 

 

Tensiunea dintre București și Budapesta a crescut începând cu atacul ministrului 

ungar de Externe la adresa ambasadorului român și au culminat cu declarația 

președintelui Klaus Iohannis despre Ardealul dat ungurilor. De asemenea, sensibil 

este subiectul programului economic finanțat de Ungaria în Transilvania. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Parlamentul European caută modalități de protejare a angajaţilor sezonieri 

/ ”Lucrătorii din România asigură o forță de muncă vitală” 

În urma numeroaselor cazuri semnalate în presă despre situația precară cu care se 

confruntă sute de mii de lucrători transfrontalieri și sezonieri în UE, 

europarlamentarii vor dezbate cum să protejeze drepturile de muncă, sănătatea și 

siguranța acestor lucrători esențial în timpul pandemiei. 

 

Lucrătorii din România și alte state membre est-europene asigură o forță de muncă 

vitală la fermele din Germania, Franța și alte state membre și asigură securitatea 

alimentară în toată Europa. Alți lucrători din ex. Slovacia oferă servicii de îngrijire 

socială și de lungă durată pentru persoanele în vârstă din Austria și alte state 

membre, spun reprezențanții UE. 
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"Ca urmare a posibilelor informaţii îngrijorătoare despre situaţia precară cu care se 

confruntă sute de mii de angajaţi transfrontalieri şi sezonieri în UE, eurodeputaţii 

vor dezbate cu Josip Aladrović, ministrul croat al Muncii şi Pensiilor, cu Nicolas 

Schmit, comisar UE pentru Locuri de muncă şi Drepturi sociale, şi cu Jordi Curell 

Gotor, director executiv interimar al Autorităţii Europene a Muncii, despre 

modalităţi de protejare a drepturilor la muncă, a sănătăţii şi siguranţei acestor 

angajaţi esenţiali în timpul pandemiei", anunţă Parlamentul European. 

 

Comisia Europeană a emis linii directoare pentru a se asigura că lucrătorii mobili 

din UE care se califică drept lucrători esențiali în lupta împotriva COVID-19 pot 

ajunge la locul de muncă. 

 

Sectorul agroalimentar este un sector cheie inclus în aceste orientări, în special în 

ceea ce privește lucrătorii sezonieri. 

 

Deputații vor examina situația lor pentru a constata dacă, după cum a fost raportat, 

există sau nu există măsuri de prevenire a COVID-19 și dacă le sunt încălcate 

drepturile cu privire la timpul de lucru, orele suplimentare și plata, încălcând astfel 

legislația UE. 

 

Situația dificilă a muncitorilor românicare ajută la strângerea recoltei în 

Germania a fost analizată pe largîn emisiunea „Panorama” difuzată de postul 

public german ARD, potrivit Deutsche Welle România. 

 

Și AFP a relatat pe larg despre problema ”căpșunarilor” români. Râvniți de Londra 

și Berlin, pleacă în ciuda riscurilor pandemiei: ca îngrijitori sau pentru culesul 

fructelor, muncitorii români se regăsesc în centrul unui nou tip de târguială, 

născută pe fondul lipsei mâinii de lucru provocată de criza sanitară, relatează AFP. 

 

În cea mai mare parte a fermelor din Germania sunt condiţii civilizate de muncă, 

dar sunt şi o serie de lucruri care trebuie corectate şi îmbunătăţite, a declarat 

ministrul Muncii şi Protecţiei Sociale, Violeta Alexandru. 

 

 

https://revistapresei.hotnews.ro/stiri-subiectele_zilei-23917221-sezonieri-germania-culegatori-romani.htm
https://revistapresei.hotnews.ro/stiri-subiectele_zilei-23917221-sezonieri-germania-culegatori-romani.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-coronavirus-23949194-coronavirus-romanii-pleaca-munceasca-strainatate.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-24010624-ministrul-muncii-violeta-alexandru-sezonieri-romani-ferme-germania.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-24010624-ministrul-muncii-violeta-alexandru-sezonieri-romani-ferme-germania.htm


 

CNSLR Fratia | Revista Presei 26 mai 2020 23 

 

„Am avut discuţii atât cu români care muncesc sezonier în Germania cât şi cu 

angajatorii lor, cu asociaţiile de fermieri care sunt foarte active pentru stabilirea 

unui standard de muncă optim la nivelul tuturor angajaţilor, dar şi cu miniştrii 

Agriculturii şi Muncii. Toate aceste întâlniri mi-au arătat că, în cea mai mare parte, 

în fermele din Germania sunt condiţii civilizate de muncă, dar sigur că sunt şi o 

serie de lucruri care trebuie să fie corectate şi îmbunătăţite. Dincolo de condiţiile 

de muncă, am cerut îm mod expres ca românilor să le fie asigurat un minim de 

protecţie medicală în această perioadă de pandemie. Şi nu în ultimul rând, am avut 

discuţii aplicate solicitând, şi cred că aţi văzut declaraţiile ministrului Muncii de 

astăzi, ale domnului ministru Heil (ministrul german al Muncii şi Afacerilor 

Sociale, Hubertus Heil - n.r.), care au arătat efectele imediate ale discuţiilor pe care 

l-am avut atât în privinţa intensificării controalelor în ferme şi în general în 

activităţile în care lucrează muncitori sezonieri, inclusiv în domeniul industriei 

cărnii”, a afirmat Violeta Alexandru. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Business report: România, țara din UE cu cea mai mică pondere a 

angajaților care au lucrat de acasă din cauza Covid-19; Allianz Țiriac, 

amendată pentru prima oară în istorie 

Bursa românească, la cele mai ridicate valori post-COVID. Deși indicele BET 

a atins noi maxime ale ultimelor 2 luni, impulsul a venit pe o activitate în declin, în 

mare parte debalansată către transferurile de tip deal. Tendința pozitivă pe termen 

scurt de la BVB a avut o confirmare în prima ședință de tranzacționare a acestei 

săptămâni, în care pe medie piața a câștigat cu puțin peste 1 procent. Un rol 

important în acest avans îl are aprecierea de 2,90% a titlurilor Băncii Transilvania 

care au închis la prețul de 1,9900 lei/acțiune, o zi în care acestea au cumulat 

schimburi de 3,00 milioane lei, anunță Profit.ro. 

 

 

 

 

https://www.profit.ro/povesti-cu-profit/financiar/piata-de-capital/bursa-romaneasca-la-cele-mai-ridicate-valori-post-covid-volumele-intra-la-apa-subit-dar-in-piata-deal-o-tranzactie-majora-pe-actiunile-prodplast-aparent-asigura-iesirea-din-actionariat-a-sif-oltenia-19372045
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Kandia: Mediul privat este singurul care suportă costul crizei. Suntem 

discriminați. Kandia Dulce, companie deţinută de grupul austriac Meinl, susține 

că Guvernul român discriminează mediul privat prin măsurile pe care le-a luat în 

perioada stării de urgență referitoare la veniturile și beneficiile sectorului public. 

Producătorul român de dulciuri avertizează că „vom parcurge o perioadă de criză 

economică care ne va afecta pe toți”, relatează wall-street.ro. 

 

România, statul cu cea mai mică pondere a angajaților care au lucrat de acasă 

din cauza Covid-19. România este țara UE cu cea mai mică pondere de angajați 

care au lucrat de acasă, ca urmare a riscului generat de noul coronavirus, conform 

unui raport al Eurofound ce prezintă primele constatări referitoare la piața muncii 

din Uniune în perioada pandemiei de Covid-19. Este singurul stat membru cu 

procent al telemuncii sub 20% din totalul salariaților, deși România figurează pe 

primele locuri în clasamentele mondiale ale vitezei internetului, 

potrivit cursdeguvernare.ro. 

 

Produsele „made in Romania” devin mai atractive în pandemie. În noul 

context internațional, în care SUA și UE își regândesc strategiile macroeconomice, 

firmele românești au șanse să câștige contracte semnificative, în condițiile în care 

gama de produse de export a crescut semnificativ în ultimii ani. O analiză a 

Moneycorp și Frames arată că criza coronavirus creează oportunități pe termen 

lung pentru produse „Made in Romania”, în contextul necesității relocării 

afacerilor, conform Adevărul. 

 

Allianz Țiriac, amendată pentru prima oară în istorie. Una dintre companiile 

fanion ale pieței de asigurări din România, controlată de grupul german Allianz și 

având ca acționar cu 45% pe miliardarul Ion Țiriac, a fost amendată cu 10.000 de 

lei în urma unei decizii a Consiliului Autorității de Supraveghere Financiară. 

Măsura a fost luată zilele trecute, în baza unui control efectuat în primăvara lui 

2019, care a descoperit unele erori în calculul rezervelor pentru 2018, 

notează Economica.net. 

 

 

https://www.wall-street.ro/special/coronabizsurvivor/255535/kandia-dulce-guvernul-din-pacate-discrimineaza-mediul-privat-vom-parcurge-o-perioada-de-criza-economica-care-ne-va-afecta-pe-tot.html
https://cursdeguvernare.ro/romania-statul-cu-cea-mai-mica-pondere-a-angajatilor-care-au-lucrat-de-acasa-din-cauza-covid-19.html
https://adevarulfinanciar.ro/macroeconomie/indicatori-macro/produsele-made-in-romania-devin-mai-atractive-in-pandemie/
https://www.economica.net/exclusiv-allianz-iriac-amendata-pentru-prima-oara-in-istorie-controlul-asf-a-gasit-erori-in-calculul-rezervei-i-al-taxelor_184927.html


 

CNSLR Fratia | Revista Presei 26 mai 2020 25 

 

eJobs: Un milion de aplicări pentru locuri de muncă în ultima lună. Românii 

iau cu asalt piața muncii: aproape un milion de aplicări au avut loc în ultima lună, 

față de 570.000 câte erau consemnate în aceeași perioadă a anului trecut, potrivit 

datelor Ejobs, cel mai mare portal de recrutare de forță de muncă din România. 

Numai în perioada 1-15 mai au fost înregistrate aproximativ 650.000 de aplicări 

pentru joburile disponibile pe eJobs.ro. Cele mai multe aplicări au fost efectuate în 

comerț (200.000), acesta fiind urmat de IT/Telecom/Call Center (100.000). Cele 

mai puțin căutate sunt domeniile legate de mediu, naval, aeronautică, pază și drept, 

scrie Libertatea. 

 

Cu noul RCA s-ar putea să-ți repari mașina cu bani de acasă. Care sunt 

modificările. Parlamentul României urmează să voteze în 26 Mai un proiect de 

lege care ar urma să schimbe modul în care sunt acordate primele de asigurare. 

Legea a fost deja adoptată de către Senat iar dacă va trece și de voturile din 

Parlament, RCA-ul va avea un nou sistem de despăgubire, unul care se înscrie mai 

bine în normele propuse de Uniunea Europeană cu privire la modul de calcul al 

primelor de asigurare. Mai precis, compania de asigurări va plăti daunele direct 

către despăgubit, acesta din urmă alegându-și singur service-ul la care dorește să-și 

repare mașina, scrie auto-bild.ro. 

 

„Lista neagră” a aeroporturilor întocmită de Agenţia UE pentru Siguranţa 

Aviaţiei. Ţările cu risc mare de transmitere a coronavirusului. Agenţia 

Europeană pentru Siguranţa Aviaţiei a întocmit o „listă neagră” a aeroporturilor din 

ţările cu risc ridicat de transmitere a coronavirusului. Potrivit instituţiei, lista va fi 

actualizată constant şi va reprezenta un ghid pentru zboruri şi turism. În ceea ce 

priveşte ţările europene, EASA include următoarele state pe „lista neagră”: Belgia, 

Franţa, Germania, Italia, Olanda, Polonia, Portugalia, Spania, Suedia şi Marea 

Britanie, anunță Digi24. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 

 

https://www.libertatea.ro/stiri/ejobs-un-milion-de-aplicari-pentu-locuri-de-munca-in-ultima-luna-3011811
https://www.auto-bild.ro/stiri/reguli-asigurare-rca-daune-184089.html
https://www.digi24.ro/stiri/externe/lista-neagra-a-aeroporturilor-intocmita-de-agentia-ue-pentru-siguranta-aviatiei-tarile-cu-risc-mare-de-transmitere-a-coronavirusului-1312467
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 TAROM introduce marţi zboruri din Bucureşti spre Roma, Milano şi retur 

Compania TAROM introduce marţi zboruri din Bucureşti spre Roma, Milano şi 

retur, potrivit unui anunţ postat pe pagina sa de Facebook, potrivit Agerpres. "La 

solicitarea dumneavoastră, am introdus următoarele zboruri spre şi dinspre Italia cu 

data de călătorie 26 mai 2020: Bucureşti - Roma - Bucureşti, tarif 208 euro, cu 

bagaj de mână de 10 kg şi bagaj de cală de 30 kg incluse; Bucureşti - Milano - 

Bucureşti, cu tarif de 200 euro, cu bagaj de mână de 10 kg şi bagaj de cală de 23 kg 

incluse", subliniază reprezentanţii companiei. 

 

Zborurile sunt operate în condiţii speciale, sub incidenţa HG 394/18 mai 2020, iar 

din aceste considerente pasagerii care vor fi acceptaţi la bordul aeronavelor trebuie 

să se încadreze în următoarele categorii: dinspre Italia spre România vor fi 

acceptaţi doar cetăţenii români care doresc repatrierea, iar dinspre România spre 

Italia trebuie să fie cetăţeni italieni sau lucrători sezonieri cu contract de muncă sau 

să fie lucrători din sectorul transporturilor, prevăzuţi în anexa nr.3, la comunicarea 

privind implementarea culoarelor verzi ("green lanes"), în temeiul orientărilor 

privind măsurile de gestionare a frontierelor, în vederea protejării sănătăţii şi a 

asigurării disponibilităţii mărfurilor şi serviciilor esenţiale. 

 

TAROM recomandă ca înainte de efectuarea zborului călătorii să respecte 

condiţiile de călătorie speciale, care pot fi consultate aici. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Videoconferinţa miniştrilor afacerilor europene din 26 mai 2020 

Miniştrii afacerilor europene se reunesc la 26 mai, în sistem videoconferinţă, în 

cadrul Consiliului Afaceri Generale, pentru a discuta despre progresele înregistrate 

în ceea ce priveşte coordonarea măsurilor de relaxare în contextul crizei provocate 

de pandemia de COVID-19, informează site-ul Consiliului Uniuni Europene. 

 

Miniştrii vor desfăşura, de asemenea, un schimb de opinii cu privire la o redresare 

economică şi socială cuprinzătoare a UE, inclusiv cu privire la un buget ajustat al 

UE pe termen lung. 

https://www.tarom.ro/masuri-de-calatorie
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În vederea redresării economice şi sociale a UE în contextul crizei generate de 

pandemia de COVID-19, la nivelul UE au fost adoptate mai multe măsuri, între 

care: Cadrul temporar privind ajutoarele de stat, pentru a ajuta statele membre să 

îşi susţină economiile în contextul pandemiei de COVID-19 (19 martie, 8 mai 

2020); instituirea instrumentului de sprijin în contextul crizei provocate de 

pandemie în cadrul Mecanismului european de stabilitate (8 mai), prin care statele 

membre pot împrumuta până la 2% din PIB-ul lor pentru a finanţa costuri directe şi 

indirecte de asistenţă medicală, vindecare şi prevenire din cauza pandemiei 

COVID-19; acordul politic privind SURE, un instrument temporar menit să-i ajute 

pe lucrători să-şi păstreze locurile de muncă în timpul crizei (19 mai 2020) etc. 

 

Totodată, în videoconferinţa din 26 mai, Comisia Europeană va informa miniştrii 

cu privire la pregătirea raportului anual privind statul de drept în UE, mai 

informează site-ul https://www.consilium.europa.eu/. 

 

Raportul anual privind statul de drept este una dintre iniţiativele majore ale 

programului de lucru al Comisiei pentru 2020, făcând parte din amplul mecanism 

european privind statul de drept anunţat în orientările politice ale preşedintei von 

der Leyen. Raportul se va referi la toate statele membre, a căror situaţie va fi 

raportată anual de către Comisia Europeană. Mecanismul privind statul de drept va 

acţiona ca instrument preventiv şi va monitoriza evoluţiile semnificative, atât 

pozitive, cât şi negative, cu privire la respectarea statului de drept în statele 

membre, potrivit https://ec.europa.eu/. 

 

*** 

Anterioara reuniune a Consiliului Afaceri Generale al UE, în varianta miniştrilor 

afacerilor europene, a avut loc la 22 aprilie 2020, şi s-a desfăşurat tot în sistem 

videoconferinţă, notează https://www.consilium.europa.eu/. 

 

Reuniunea a fost dedicată discutării măsurilor adoptate de Uniunea Europeană şi 

de statele membre pentru gestionarea crizei COVID-19. Discuţiile au vizat, de 

asemenea, aspecte privind cele două documente strategice comune propuse de 

Comisia Europeană şi preşedintele Consiliului European:  

http://www.consilium.europa.eu/
https://ec.europa.eu/
https://www.consilium.europa.eu/
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Foaia de parcurs privind ridicarea măsurilor restrictive impuse în contextul 

COVID-19 şi Foaia de parcurs pentru relansare, care vor fi abordate inclusiv la 

nivelul liderilor europeni, conform https://www.mae.ro/. 

 

*** 

Consiliul Afaceri Generale (CAG) este una dintre cele zece formaţiuni ale 

Consiliului UE, care pregăteşte reuniunile Consiliului European şi urmăreşte 

rezultatele acestora, dar, în acelaşi timp, este responsabil şi de o serie de domenii 

de politică transsectorială. Politicile transsectoriale de care se ocupă CAG sunt 

extinderea UE şi negocierile de aderare, adoptarea cadrului financiar multianual 

(planul bugetar pe 7 ani al UE), politica de coeziune, organizarea instituţională a 

UE. CAG se ocupă, de asemenea, de orice alt dosar pe care i-l încredinţează 

Consiliul European. Consiliul Afaceri Generale este alcătuit, în principal, din 

miniştrii afacerilor europene ai tuturor statelor membre ale UE. La reuniuni este 

reprezentată şi CE prin comisarul care răspunde de relaţiile interinstituţionale, în 

funcţie de subiectul dezbătut. 

Consiliul UE exercită, împreună cu PE, funcţiile legislativă şi bugetară, fiind 

compus din câte un reprezentant la nivel ministerial al fiecărui stat membru, 

potrivit art. 16 din Tratatul Uniunii Europene, publicat pe https://eur-

lex.europa.eu/.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Gigantii din energie au cerut Comisiei Europene o strategie pentru trecerea 

de la carbune la hidrogen 

Opt companii, printre care si Enel, precum si asociatiile SolarPower Europe si 

WindEurope, au lansat o initiativa comuna prin care cer Comisiei Europene sa ia 

deciziile corecte pentru viitoarea integrare a sistemului energetic si strategia 

Europei in ceea ce priveste hidrogenul, exploatand intregul potential al energiei din 

surse regenerabile de a decarboniza in intregime Europa. 

 

Initiativa "Choose Renewable Hydrogen" include in prezent zece companii si 

asociatii: Akuo Energy, BayWa r.e., EDP, Enel, Iberdrola, MHI Vestas, 

SolarPower Europe, Orsted, Vestas si WindEurope. 

https://www.mae.ro/
https://eur-lex.europa.eu/
https://eur-lex.europa.eu/
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"Astazi, opt companii de top din industrie, SolarPower Europe si WindEurope, au 

lansat Choose Renewable Hydrogen (Alege Hidrogenul Regenerabil), o initiativa 

comuna care evidentiaza rolul esential al surselor regenerabile de energie pentru a 

asigura o redresare economica solida, in linie cu European Green Deal. 

 

Semnatarii au cerut Comisiei Europene sa ia deciziile corecte pentru viitoarea 

integrare a sistemului energetic si strategia Europei in ceea ce priveste hidrogenul, 

exploatand intregul potential al energiei electrice din surse regenerabile de a 

decarboniza in intregime Europa", anunta un comunicat. 

 

Initiativa indeamna ca, in mijlocul crizei de sanatate cauzate de Covid-19 si a 

implicatiilor sale economice, Europa sa acorde prioritate celor mai eficiente, 

sustenabile si rentabile modalitati de decarbonizare a economiei. 

 

"Alimentarea directa reprezinta principala metoda de decarbonizare a sistemelor de 

incalzire si a transportului rutier, dar exista si alte sectoare dificil de transformat - 

cum ar fi unele industrii grele, transportul rutier pe distante lungi, aviatia si 

transportul maritim - in care electrificarea directa este insuficienta. Aici hidrogenul 

regenerabil va juca un rol cheie, reprezentand cea mai rentabila si durabila solutie 

pentru decarbonizarea completa", precizeaza companiile. 

 

Hidrogenul produs in Europa prin electroliza cu ajutorul energiei electrice 100% 

din surse regenerabile, precum energia solara si eoliana, genereaza zero emisii de 

gaze cu efect de sera sau alti poluanti atmosferici, creste securitatea energetica a 

UE si, atunci cand este produs din surse regenerabile conectate la retea, reprezinta 

o forma optimizata de cuplare sectoriala. 

 

"Tehnologiile de energie obtinuta din surse regenerabile sunt gata sa formeze baza 

European Green Deal. Acestea sunt competitive din punct de vedere al costurilor, 

foarte scalabile si pot oferi solutii cu adevarat durabile pe baza de hidrogen pentru 

a definitiva decarbonizarea Europei. 

 

 

https://www.choose-renewable-hydrogen.eu/
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Viitoarea 'Strategie de integrare a sistemului energetic' si 'Strategia privind 

hidrogenul curat' vor fi esentiale pentru consacrarea modalitatilor de decarbonizare 

potrivite pentru Europa: acestea trebuie sa se bazeze pe potentialul imens al 

energiei electrice din surse regenerabile, care va consolida integrarea sectoriala, va 

crea milioane de locuri de munca si va furniza hidrogen sustenabil necesar pentru 

modernizarea si decarbonizarea industriilor europene", spune Aurelie Beauvais, 

CEO interimar al SolarPower Europe. 

 

Giles Dickson, CEO WindEurope, a declarat ca energiile din surse regenerabile 

reprezinta in prezent aproape jumatate din energia noastra electrica. 

 

"Dar electricitatea este doar un sfert din consumul nostru total de energie. Restul 

consumului este generat in mare parte din combustibili fosili, mai putin eficienti 

decat electricitatea. 

Trebuie sa electrificam cat mai mult din restul energiei consumate. Iar vantul va fi 

esential - Comisia Europeana si Agentia Internationala pentru Energie spun ca 

acesta va reprezenta jumatate din energia electrica a Europei pana in 2050. Dar nu 

putem electrifica totul. 

 

Unele procese industriale si transportul greu vor trebui sa functioneze pe gaz. 

Iar hidrogenul regenerabil este cel mai bun gaz. Este complet curat. Acesta va 

deveni accesibil ca urmare a costului redus al energiei regenerabile. Si va fi energie 

realizata in Europa, creand locuri de munca si generand crestere economica in 

Europa. Hidrogenul in Pachetul de Redresare Economica? Da, dar sa fie hidrogen 

regenerabil", spune el. 

 

De altfel, reprezentantii companiilor implicate in proiect au transmis o scrisoare 

deschisa catre Frans Timmermans, vicepresedinte executiv al Comisiei Europene, 

in care spun ca hidrogenul regenerabil ca cea mai buna solutie bazata pe hidrogen 

pentru un viitor durabil. 
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"Domnule vicepresedinte executiv, Europa a preluat conducerea in lupta impotriva 

schimbarilor climatice cu European Green Deal si angajamentul fata de 

neutralitatea climatica pana in 2050. Pe fondul crizei de sanatate cauzata de Covid-

19 si a implicatiilor economice ale acesteia, Europa trebuie sa acorde prioritate 

celor mai eficiente, sustenabile si rentabile modalitati de decarbonizare a 

economiei sale si de creare de locuri de munca. 

 

Decarbonizarea sectorului energetic printr-o mai mare utilizare a energiei din 

surse regenerabile, cuplata cu electrificarea intregului sistem energetic si eficienta 

energetica, va conduce catre o tranzitie curata", spun semnatarii scrisorii. 

 

Electrificarea ofera cea mai ieftina si simpla cale de decarbonizare a unor segmente 

mari din consumul final de energie. Peste 60% din consumul final de energie poate 

fi acoperit prin electrificare directa. 

 

"Energia electrica din surse regenerabile este competitiva din punct de vedere al 

costurilor si poate fi scalabila. Accelerarea dezvoltarii sale, alaturi de o strategie 

solida pentru modernizarea retelelor electrice din Europa, va contribui decisiv atat 

la Green Deal, cat si la redresarea economica", adauga ei. 

 

Electrificarea directa (trecerea la energie din surse care nu se bazeaza pe 

combustibili fosili) va fi principalul motor pentru decarbonizarea sistemelor de 

incalzire si a transportului rutier, considera acestia. 

 

Exista insa si alte utilizari energetice care ar putea fi prea scumpe pentru 

electrificarea completa sau care pot genera alte provocari tehnice. Acestea sunt asa-

numitele sectoare "dificil de transformat", precum industria chimica sau cea grea, 

transportul rutier pe distante lungi, transportul aerian si cel maritim. 

 

"In aceste sectoare, hidrogenul regenerabil va juca un rol esential si poate fi cea 

mai eficienta si mai durabila solutie pentru decarbonizare. Hidrogenul produs prin 

electroliza cu energie din surse regenerabile are zero emisii de gaze cu efect de 

sera. 
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Daca este realizata in Europa, producerea sa reduce dependenta energetica a UE 

de tarile terte si daca este realizata cu ajutorul surselor regenerabile conectate la 

retea, producerea de hidrogen ofera o forma reala de cuplare sectoriala intre 

sectorul energetic si celelalte sectoare economice", mai spun ei. 

 

Investitiile in hidrogen regenerabil au un potential mare in ceea ce priveste crearea 

de locuri de munca si de crestere, iar acest lucru se datoreaza faptului ca Europa va 

extinde capacitatea de generarea a energiei din surse regenerabile necesara 

productiei sale si dezvoltarii tehnologice. 

 

"Liderii europeni stabilesc acum planuri de stimulare pentru repornirea economiei 

noastre dupa COVID-19. Fiecare euro cheltuit pentru accelerarea modelelor de 

afaceri eficiente din punct de vedere al costurilor care creeaza cea mai mare 

valoare pentru Europa - cum ar fi hidrogenul regenerabil si electrificarea directa - 

ne va tine pe drumul cel bun spre o tranzitie energetica mai rapida si mai bogata in 

locuri de munca. 

 

Prin realizarea alegerilor corecte si prin plasarea surselor regenerabile de energie in 

nucleul viitorului sistem energetic al Europei, Europa poate conduce calea 

transformarii energetice globale si poate modela proiectul Green Deal ca o 

adevarata poveste de succes european. Companiile noastre sunt gata sa ofere 

aceasta viziune", precizeaza semnatarii scrisorii. 

(Sursa: ziare.com) 

 


